
Subject: До доц. д-р Тодор Чобанов, във връзка с изменение и допълнение на Наредбата за 
прием на деца в общинските детски градини 
 

 

Становище относно изменение и допълнение на Наредбата за прием на деца в 
общинските детски градини  

 

Уважаеми доц Чобанов, 

 

Считам, че системата за прием има нужда от цялостна промяна. С оглед предвидените 
промени за задължително образование от 4-годишна възраст и темповете, с които СО 
успява да осигури нужните места, независимо колко ще се отложи това във времето, 
трябва места да се откриват приоритетно само за градински групи.  

Процесите за кандидатстване в ясла и градина трябва да бъдат напълно отделни и 
независими. Трябва да се премахне както автоматичното преминаване от яслена в 
градинска група, така и точката от ясла за кандидатстване в градина. Така общинските 
яслите ще престанат да се използват основно за „пазене на място” или за получаване на 
„заветната 13-та точка”, родителите няма да има нужда да инвестират хиляди лева в 
частна лицензирана ясла, пак заради въпросната "13-та точка". На ясла ще ходят само 
деца, които наистина имат нужда. Ако това се направи, с изненада всички ще установят, че 
проблем с местата за ясла няма или е символичен. Съответно ще изчезне и корупционният 
натиск за прием в ясла, тъй като основната му цел ще престане да съществува. 

Трябва да се интегрира системата за първи клас със ИСОДЗ. Това ще премахне 
възможността едно семейство да има по едно и също време един адрес за градина и друг 
адрес за училище, което е често срещано в момента. Задължително трябва да се въведе 
уседналостта по район, докато се намери законов начин да се елиминира възможността за 
издаване на документи за адресна регистрация с невярно съдържание. 

С уважение, 

Станимира Петрова 

 


